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RAPPORT DU Gaetan Desrochers  

PÉRIODE : DU 18 janvier 2024 AU 23 février 

DATE DESCRIPTIF 

18 janvier BCSTA Metro Branch zoom meeting: 

Chris Brown ECC Assistant deputy minister: 

$97M à $103M pour budget 2024-2025.  Increase in capital funding 

Is always a challenge. Community link, a survey is coming for money spent 
on feeding future and mental health. That will allowed to carry on with the 
programs. 

Community opportunity: Support mental health for the students. 

Portable will go down in numbers, get approval before Sept 8 for prefab 
buildings.  Prefab building is better than portable classroom and last longer.  
More project will be approved in September 2024. 

BCSTA Advocacy Plan:  

2024 Provincial election this fall.  Goal for 2024, empower School District to 
advocate for Provincial election.  Highlight party platform and policies for 
education.  Make public education a voting issue.  Strategy, identify board 
priorities, take the 3 first issues and engage the parties.  Tactics, Survey 
board chairs, establish smaller advisory committee, Develop a 2024 election 
advocacy, share parties platforms.  Share BCSTA AGM election forum.  
Distribute a list of questions so voters can ask them to candidates.  Social 
media campaign will take place with graphics and video.  Develop editorials 
in Multilanguage’s.  Talk to your board to share challenges in your district. 

Bill 40: Big focus for the ministry, a copy is coming, more information is 
coming.  Big push to go forward with the bill. 

CSBA: the last one was 2016 in B.C., suggest July 5-8 at Whistler, a survey 
is coming. 

BCSTA survey, feedback on substance abuse. 

Codes of conduct: Review by the end of April 2024. 

 

 

 

29 janvier Atelier Sécurité linguistique avec l’Association Francophone de Campbell 
River et le Conseil jeunesse de la CB : On était 9 à participer dont deux 
anciens étudiants de Carihi.  Échanges très intéressants avec le groupe. Le 



 

 
PAGE 2 SUR 2 

 

projet avec cet atelier de l’association francophone a quatre étapes : 1-
Présentation des ateliers 2– Ateliers d’exploration théâtrale/inspiration pour 
l’écriture des saynètes 3- Ateliers improvisation et formation pour production 
théâtrale 4- Présentation de la pièce de théâtre. 

7 février Mobilizing fear and misinformation : Anti-Sogi & Parents rights movements 

Pour plus d’information voir mon courriel daté du 8 février 2024. 

12  février Rencontre avec l’APÈ de l’école Océane Nanaimo : un point important 
amené était d’ajouté des APS pour la sécurité. La direction dit qu’elle 
n’as pas reçu de réponse clair du bureau central.  Il y a en ce moment 6 
inscriptions à la maternelle pour 2024-2025.  Une campagne de 
recrutement se fera bientôt.  Le Projet éducatif a été présenté.  L’activité 
Cabane à sucre le 23 février, beaucoup de parents bénévoles vont 
participer à cette activité.  Une activité à l’école très intéressante “100 
ième jour d’école“  le 21 février, des jeux et échange de classes se 
feront ce jour-là, ceci aide aux étudiants de continuer l’année scolaire 
avec entrain jusqu’à la fin de l’année.  

 
ACTIVITÉS À VENIR 

13 mars En collaboration avec l’association francophone et L’association des 
parents de l’école de Mer et montagne (Campbell River), je serai juge 
pour un concours de spectacle de talents, ceci est pour célébrer le 
mois de la francophonie en mars.  Deux prix de $500 à gagner , un pour 
la catégorie jeunesse 11+ et l’autre pour la catégorie adulte amateur. 

 Aller visiter d’autres écoles de ma région 

   

 

 

 


